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Protokół Nr VIII/2024 
z VIII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego, 

która odbyła się w dniu 14 listopada 2024 r. 

Obrady odbywały się w Urzędzie Miejskim w Tuszynie. 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 11:00 i trwała do godziny 12:53. 
Skład Rady Powiatu – 19 Radnych.  
Obecnych – 18 Radnych.  
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Pkt 1. porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego Pan Sławomir Sokołowski otworzył  
obrady VIII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. Przewodniczący Rady stwierdził, że w Sesji 
udział bierze 18 Radnych i obrady są prawomocne. 
Pan Przewodniczący powitał bardzo serdecznie Burmistrza Tuszyna Pana Witolda Małeckiego, 
Sekretarza Gminy Panią Joannę Krawczyk oraz Skarbnika Panią Małgorzatę Ożarek, a także 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Tuszynie Pana Mirosława Popeckiego i Wiceprzewodniczących 
Rady: Panią Iwonę Parczewską i Pana Tomasza Sobolewskiego. Następnie powitani zostali Radni, 
Sołtysi, Przewodniczący Rad Osiedli, a także pozostałe osoby uczestniczące w Sesji.  

Pkt 2. porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad VIII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego oraz przyjęcie propozycji jego zmian. 

Starosta Łódzki Wschodni Pan Mateusz Karwowski zwrócił się o rozszerzenie porządku obrad VIII Sesji 
Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego o projekty uchwał: 

− w sprawie sposobu załatwienia pisma z dnia 19 września 2024 r., 

− w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Powiatu Łódzkiego Wschodniego w 2025 roku 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie”.  

Innych propozycji zmian nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania nad rozszerzeniem porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały 
w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Powiatu Łódzkiego Wschodniego w 2025 roku 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie” (druk nr 5, pkt 10). 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, 
„wstrzymuję się”– 0. Rada Powiatu rozszerzyła porządek obrad jednogłośnie. Imienny wykaz 
głosowania Radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przystąpiono do głosowania nad rozszerzeniem porządku obrad o punkt dotyczący podjęcia uchwały 
w sprawie sposobu załatwienia pisma z dnia 19 września 2024 r. (druk nr 6, pkt 11). 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, 
„wstrzymuję się”– 0. Rada Powiatu rozszerzyła porządek obrad jednogłośnie. Imienny wykaz 
głosowania Radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
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2. Przedstawienie porządku obrad VIII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego  
oraz przyjęcie propozycji jego zmian. 

3. Zgłoszenie uwag do protokołu z VII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami.  

5. Przedstawienie informacji na temat zadań realizowanych przez Powiat Łódzki Wschodni 
na terenie Gminy Tuszyn. 

6. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego za rok szkolny 2023/2024 (druk nr 1, referuje Pani Małgorzata Szelest – 
Naczelnik Wydz. EiSS). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata do Powiatowej Rady Rynku Pracy 
w Powiecie Łódzkim Wschodnim (druk nr 2, referuje Pani Iwona Walter-Wisiałkowska – 
Sekretarz Powiatu). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na lata 2024 – 2027 (druk nr 3, referuje Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik 
Powiatu). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2024 rok 
(druk nr 4, referuje Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu).    

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego w 2025 roku z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie” (druk nr 5, referuje Pani Małgorzata Szelest – Naczelnik Wydz. EiSS). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie sposobu załatwienia pisma z dnia 19 września 2024 r. (druk 
nr 6). 

12. Wnioski, oświadczenia Radnych i sprawy różne. 

13. Zamknięcie VIII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Pkt 3. porządku obrad – Zgłoszenie uwag do protokołu z VII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego. 

Nie zgłoszono uwag do protokołu Nr VII/2024 z VII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Pkt 4. porządku obrad – Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 

Radni otrzymali pisemną informację z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami (załącznik nr 5 
do protokołu). 

Pani Radna Edyta Waprzko poprosiła o informację dotyczącą zaakceptowania przez Zarząd Powiatu 
projektu postanowienia o uzgodnieniu projektu planu zagospodarowania przestrzennego dla części 
miejscowości Kalino, rejon wschodni w gminie Rzgów, w zakresie zadań samorządu powiatowego.  

Starosta Łódzki Wschodni Pan Mateusz Karwowski odpowiedział, że rola samorządu powiatowego 
w temacie uzgodnień projektów planów zagospodarowania przestrzennego ogranicza się do kilku 
aspektów. Po pierwsze, to jest temat powodujący skutki finansowe w przyszłości, dotyczący 
szerokości zaprojektowanych dróg powiatowych. W tym przypadku Starostwo zwraca uwagę na to, 
czy linie regulacyjne drogi odpowiadają naszym przyszłym planom, czy umieszczenie ich w obecnych 
liniach regulacyjnych jest wystarczające. Ponadto Starostwo sprawdza tematy dotyczące geologii 
i gruntów. Zarówno w jednym, jak i w drugim aspekcie służby Starostwa zarekomendowały 
pozytywne uzgodnienie tego planu, więc taką też podjął decyzję Zarząd. Natomiast jeśli chodzi 
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o merytoryczne sprawy, dotyczące już całości planu zagospodarowania przestrzennego, jest to 
w kompetencjach przede wszystkim gminy. Pan Starosta nadmienił, że Zarząd Powiatu rozważa 
powołanie powiatowej komisji urbanistycznej. Jesteśmy teraz na etapie, w którym bardzo dużo 
planów zagospodarowania przestrzennego w gminach powstaje, wszystkie gminy są w przededniu 
uchwalania planów ogólnych. To jest dobry moment, żebyśmy jako Powiat również zadbali o to, aby 
te projekty planów zagospodarowania przestrzennego były zgodne z interesem Powiatu. Mniej 
więcej co trzecie posiedzenie Zarządu, Powiat wykupuje jakąś działkę w gminie Tuszyn. Wiele lat 
temu uchwalając plany zagospodarowania przestrzennego w gminie Tuszyn, szerokości dróg 
powiatowych zostały przyjęte jako bardzo duże. Wtedy Powiat w taki sposób chciał realizować 
to zadanie, lub nie zwrócił na to uwagi. Dzisiaj mieszkańcy gminy Tuszyn ponoszą te konsekwencje, 
gdyż dzieląc swoje działki są zmuszeni do tego, aby tworzyć pasy drogowe szerokości 20m. Powiat 
natomiast za każdym razem zobowiązany jest do wypłaty odszkodowania. Prowadzone są rozmowy, 
negocjacje, wymiana korespondencji czasem latami. Średnio co trzecie posiedzenie Zarząd Powiatu 
decyduje o wypłacie odszkodowania za przejmowane działki pod poszerzenie dróg powiatowych 
w tej gminie. W innych samorządach na tym etapie to odbywało się troszeczkę inaczej. Powiatowa 
komisja urbanistycznej, czy urbanistyczno - architektoniczna, bo taka jest nazywa w ustawie, 
na swoich posiedzeniach wypowiadałaby się na tamtych planów, ponieważ dzisiaj formalnie powiat 
nie zatrudnia specjalistów od zagospodarowania przestrzennego, bo jest to kompetencja gmin.  

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Pkt 5. porządku obrad – Przedstawienie informacji na temat zadań realizowanych przez Powiat 
Łódzki Wschodni na terenie Gminy Tuszyn. 

Starosta Łódzki Wschodni Pan Mateusz Karwowski przedstawił informację na temat zadań 
realizowanych przez Powiat Łódzki Wschodni na terenie gminy Tuszyn.  
Pan Starosta powiedział, że jesteśmy w jednej z dwóch największych pod względem powierzchni 
gmin powiatu łódzkiego wschodniego. Gmina Tuszyn to bardzo ważne miejsce na naszej mapie. 
Znajduje się tutaj wiele powiatowych instytucji. Mamy tutaj Komisariat Policji, który podlega naszej 
Komendzie Powiatowej Policji. W Tuszynie stacjonuje zespół ratownictwa medycznego. Powiat 
prowadzi tutaj zadania Starostwa związane z geodezją i kartografią oraz z rejestracją pojazdów. 
Mamy tutaj filię Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej, punkt nieodpłatnej pomocy prawnej, 
a także przygotowujemy się do uruchomienia Punktu Interwencji Kryzysowej.  
Pan Starosta odniósł się do zadań inwestycyjnych ostatnio zrealizowanych na terenie gminy Tuszyn 
oraz zadań zaplanowanych w przyszłorocznym budżecie, w dużej części we współpracy z Gminą 
Tuszyn, za którą Pan Starosta bardzo serdecznie podziękował.  
Zrealizowano na terenie gminy Tuszyn bardzo duże zadanie w cyklu dwuletnim w latach 2022 - 2023, 
dotyczące modernizacji odcinków dróg powiatowych nr 2900E, 2902E i 2904E. W ramach tego 
zadania wartego 16.876.013,19 zł przebudowano odcinek drogi powiatowej ul. Żeromskiego 
w Tuszynie na długości 1800 m wraz z chodnikami, zjazdami, ciągiem pieszo - jezdnym i rozbudową 
istniejącej kanalizacji deszczowej. Przebudowano odcinek drogi powiatowej ul. Żeromskiego 
w Tuszynie na odcinku około 500 m w zakresie nawierzchni bitumicznej. Przebudowano drogę 
powiatową ul. Ściegiennego w Tuszynie na długości 1620 m wraz z budową ciągu pieszo - jezdnego 
oraz rozbudową kanalizacji deszczowej. Przebudowano ul. Sadową w Woli Kazubowej na długości 
906 m, wraz z wykonaniem kanału technologicznego. Na ul. Brzezińskiej i ul. Kępica w Tuszynie 
na długości 2460 m wybudowano chodnik i ścieżkę rowerową. Realizacja tego zadania przedstawiła 
się następująco. Gmina Tuszyn przekazała pomoc Powiatowi w wysokości 2 mln zł. Fundusz 
Strategiczny Polski Ład to 9 mln 585 tys. zł, Fundusz Inwestycji Lokalnych 337 tys. zł, czyli praktycznie 
około 10 mln zł to budżet państwa. Powiat Łódzki Wschodni dołożył do tego własne środki 
w wysokości 4.684.415 zł, więc to było bardzo duże zadanie. Natomiast mamy świadomość tego, 
że na drogach powiatowych w gminie Tuszyn jest to zadanie nadal niewystarczające, stąd odbyliśmy 
rozmowy z Panem Burmistrzem i ustaliliśmy priorytety na najbliższe lata. Jednym z takich 
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najważniejszych priorytetów jest uporządkowanie sytuacji związanej z bieżącym utrzymaniem dróg. 
Dotacja w przyszłym roku na to zadanie dla Gminy Tuszyn będzie już przekraczała 1 mln zł, plus 
umówiliśmy się na dodatkowe środki na inne zadanie, które Gmina będzie chciała w ramach tego 
bieżącego utrzymania podjąć. Z Panem Burmistrzem umówiliśmy się na wykonanie kilku chodników 
i na drobne prace utrzymaniowe. Pan Starosta zadeklarował, że w ramach bieżącego utrzymania dróg 
nie zamykamy się w ramach tej dotacji, która została o 5% zwiększona w stosunku do ubiegłego roku, 
ale będziemy również przekazywać dodatkowe środki nie tylko Gminie Tuszyn, ale wszystkim 
Gminom Powiatu, na zadania z bieżącego utrzymania dróg pozainwestycyjne - zadania małe, warte 
50 tys. zł – 100 tys. zł polegające na remoncie czasem kilkudziesięciu metrów chodnika, bądź 
budowie jakiegoś przejścia dla pieszych, ale bardzo potrzebnych z punktu widzenia mieszkańców. 
Niekoniecznie potrzebujemy dużych inwestycji, żeby rozwiązać małe problemy i z takim założeniem 
będziemy również na terenie gminy Tuszyn w przyszłym roku realizować swoje zadania.  
Natomiast będą też realizowane duże zadanie inwestycyjne. Prace toczą się na ul. Kępica w Tuszynie, 
czyli dokończenie tego, co zostało rozpoczęte wcześniej. Obecnie trwa realizacja tego zadania. Firma 
niestety opóźniła wejście na teren robót i tempo prac nie jest zadowalające. Będziemy mobilizować 
wykonawcę. Nasza umowa to wartość 2 mln 90 tys. zł. Jest to zadanie, na które w 90 % pozyskaliśmy 
dofinansowanie zewnętrzne, natomiast pozostała kwota pochodzi z budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego. Dofinansowanie zewnętrzne to Rządowy Fundusz Polski Ład, czyli Bank Gospodarstwa 
Krajowego, a tak naprawdę budżet państwa.  
To, co zaplanowaliśmy w przyszłym roku, to złożony już wniosek o dofinansowanie na drogę 
w Rydzynkach. Wartość robót, którą tam oszacowano, to 1 mln 821 tys. zł. Na koniec listopada 
spodziewamy się informacji, czy otrzymamy dofinansowanie. W przypadku otrzymania tego 
dofinansowania chcielibyśmy, aby na pewno w przyszłym roku jezdnia została poszerzona 
do odpowiednich norm. Przebudowany również został most na rzece Dobrzynka. Do ul. Borowikowej 
to byłoby 550 m. Do tego odmulenie, oczyszczenie rowów i oczywiście pozostałe roboty. 
Umówiliśmy się z Gminą Tuszyn również na wspólną realizację dokumentacji projektowej 
na ul. Główną w Zofiówce. To jest zadanie sygnalizowane nam przez mieszkańców. Zabezpieczyliśmy 
środki na dokumentację projektową. Od pierwszych dni przyszłego roku przystępujemy do realizacji. 
Pan Starosta poinformował, że w dniu wczorajszym podpisał pismo do Pana Burmistrza z prośbą 
o wskazanie wytycznych do projektowania, czyli jakie są oczekiwania mieszkańców co do tej drogi, 
czy wchodzimy tam chodniki, czy w ciągi pieszo-rowerowe.  
Jeśli chodzi o duże zadanie, to dzisiaj właśnie w Tuszynie na sesji Rada Powiatu otrzymała inicjatywę 
o zmianach w budżecie, aby wprowadzić środki na opracowanie dokumentacji projektowej budowy 
jednostki ratowniczo-gaśniczej na terenie gminy Tuszyn. To jest temat, który w tym samorządzie 
przynajmniej od 20 lat jest omawiany. Pan Starosta jeszcze raz powiedział to, co mówił na jednej 
z sesji Rady Powiatu, gdzie takie pytanie zostało mu zadane. To nie jest tak, że ten temat został 
wymyślony w tej kadencji. To jest docenienie pracy wielu kadencji samorządowców, które w temacie 
jednostki ratowniczo-gaśniczej w Tuszynie działały. My po prostu chcielibyśmy być tą kadencją, która 
ten temat doprowadzi do końca. Oczywiście tu najwięcej zależy od budżetu państwa. To nie my o tym 
decydujemy, natomiast na pewne elementy umówiliśmy się z władzami centralnymi, z różnymi 
osobami, które w tej sprawie lobbują i dzisiaj robimy ten krok, który jest po stronie powiatu. 
To znaczy wprowadzamy w budżecie środki na razie wysokości 100 tys. zł na opracowanie 
dokumentacji projektowej dla tej jednostki. Tu ogromny jest udział Gminy Tuszyn, która 
zadeklarowała przekazanie na ten cel działki w Kruszowie. Pan Starosta wyraził nadzieję, że tę sprawę 
w tej kadencji doprowadzimy do końca. Jest to sprawa nie tyle ambicjonalna, co naprawdę niezbędna 
w celu zapewnienia bezpieczeństwa przez Państwową Straż Pożarną na terenie tej gminy. Dojazd 
jednostek zawodowych dzisiaj jest zbyt wydłużony. Poza tym to, co wydarzyło się w ostatnich latach, 
szeroki rozwój sieci autostradowej sprawia, że należy zapewnić też bezpieczeństwo osobom, które 
przez nasz powiat przejeżdżają. Taka jednostka może być w Strykowie, czyli po północnej stronie 
autostradowego węzła Łodzi i powinna znaleźć się też po stronie południowej. Nie chodzi tu tylko 
o Tuszyn, ale o ogólne bezpieczeństwo mieszkańców województwa i kraju. Wstępne pismo, które 
otrzymaliśmy z Komendy Wojewódzkiej PSP w Łodzi sygnalizuje, że byłaby możliwość umiejscowienia 
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tutaj jednostki operacyjno-technicznej ratownictwa drogowego, która byłaby przesunięta 
ewentualnie z Komendy Miejskiej PSP w Łodzi. 
Mówimy o zabezpieczeniu autostrad. To nie znaczy, że dzisiaj OSP źle spełnia swoje zadania. Gmina 
Tuszyn ma bardzo silne, sprawne i dobre jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej, które obsługują 
zdecydowaną większość zdarzeń na terenie gminy Tuszyn. Natomiast dzisiaj obciąża to całkowicie 
budżet gminy, a powinno obciążać budżet państwa. To jest pierwsza rzecz. Po drugie, jak bardzo 
ochotnicy staraliby się, zawsze będą ochotnikami, a zawsze będą zdarzenia, w których powinny brać 
udział służby Państwowej Straży Pożarnej. Różne jednostki PSP dojeżdżają. Strażacy PSP z Koluszek 
też dojadą po 35 minutach, bo tyle mniej więcej zajmuje dojazd tych służb ratowniczych. To jest 
cenne, że jednostki OSP sobie radzą, natomiast kraj musi być zabezpieczony równomiernie przez PSP.  
Pan Starosta dodał, że cieszy się, że dzisiaj na sesji właśnie w Tuszynie, jako Powiat możemy włożyć 
naszą cegiełkę i deklarujemy, że w przyszłym roku będziemy projektować strażnicę. Co będzie dalej, 
to dużo zależy od dobrej współpracy właśnie Gminy, Powiatu i służb państwa, bo bez Pani Wojewody, 
bez Ministerstwa tej sprawy na pewno nie załatwimy. To jest sprawa ponadlokalna.  

Wicestarosta Łódzki Wschodni Pani Ewa Gładysz poinformowała, że w Urzędzie Miejskim w Tuszynie 
funkcjonują zamiejscowe stanowiska pracy Starostwa Powiatowego w Łodzi, a mianowicie Wydziału 
Komunikacji i Transportu oraz Wydziału Geodezji i Kartografii. W Wydziale Komunikacji i Transportu 
można zarejestrować pojazd, wymienić bądź odebrać dowód rejestracyjny, czyli tak naprawdę 
odbywa się tutaj pełny proces rejestracji pojazdu niezbędny do dopuszczenia do ruchu po drogach 
publicznych. Do 12 listopada zarejestrowano w Tuszynie 1583 pojazdy na prawie 9000 
zarejestrowanych w całym powiecie. Jest to bardzo znaczący udział. Dla porównania w roku 2023 
było ich 1455, w całym powiecie 7869. Jeśli chodzi o rezerwację wizyt, to w Tuszynie odbywa się ona 
po telefonicznym umówieniu, natomiast w przyszłości planujemy również, tak jak jest obecnie 
w Starostwie, wprowadzić system elektroniczny, gdzie Państwo będziecie również mogli z niego 
korzystać. Jeśli chodzi o prawa jazdy, to mieszkańcy wszystkie sprawy z tym związane muszą 
załatwiać w Starostwie Powiatowym w Łodzi.  
Jeśli chodzi o Wydział Geodezji i Kartografii, mieszkańcy w Tuszynie mogą pobrać wypisy i wyrysy 
z ewidencji gruntów i budynków, kopię mapy ewidencyjnej oraz dokonać zgłoszenia zmiany 
właściciela nieruchomości.  
W 2025 roku nic się nie zmienia. Nadal tak jak dotychczas będą funkcjonowały te zamiejscowe 
stanowiska pracy, za co Pani Wicestarosta podziękowała Panu Burmistrzowi i Radzie Miejskiej 
w Tuszynie, że wyraża taką zgodę. My, jak również samorząd Gminy Tuszyn, wychodzimy naprzeciw 
mieszkańcom gminy Tuszyn, decentralizujemy naszą pracę na zamiejscowych stanowiskach pracy 
właśnie tutaj w terenie. 
Na terenie gminy Tuszyn działa również punkt nieodpłatnej pomocy prawnej i poradnictwa 
obywatelskiego, który funkcjonuje w Szkole Podstawowej nr 1. Punkt pracuje codziennie, obsługują 
go adwokaci, radcowie prawni i doradcy obywatelscy.  
Na terenie gminy Tuszyn od 1 listopada 1999 r. działa również oddział Poradni Psychologiczno – 
Pedagogicznej, czyli tak naprawdę obchodzi dwudziestopięciolecie, tak jak cały Powiat Łódzki 
Wschodni. Pierwszą siedzibą tego zamiejscowego oddziału Poradni była Szkoła Podstawowa nr 1. 
Następnie przeniesiono placówkę do budynku Liceum Ogólnokształcącego, a obecnie z powrotem 
od 2018 roku wróciła do Szkoły Podstawowej nr 1. Poradnia to jeden gabinet terapeutyczny, czynny 
3 razy w tygodniu. Obywają się tutaj głównie zajęcia specjalistyczne: zajęcia terapii logopedycznej, jak 
również treningu umiejętności społecznych. Natomiast od 2018 roku wszystkie diagnozy, konsultacje 
i porady dla dzieci z gminy Tuszyn odbywają się w Rzgowie, ponieważ wtedy zaistniały stanowiska 
zamiejscowe Poradni w Rzgowie. 
Jeśli chodzi o rok szkolny 2023/2024, to pod opieką Poradni w Tuszynie było 9 placówek oświatowych 
z terenu gminy Tuszyn. To są 4 przedszkola, 4 szkoły podstawowe i Liceum Ogólnokształcące, razem 
1965 uczniów. Wydano dla dzieci z gminy Tuszyn 21 orzeczeń o potrzebie kształcenia specjalnego, 
w tym 3 opinie o potrzebie wczesnego wspomagania rozwoju oraz 85 opinii w sprawach różnych. 
To bardzo dobrze, że ta Poradnia tutaj właśnie w Tuszynie jest od tylu lat, jak widać spełnia swoją 
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rolę. Będzie ona nadal tutaj działał, nic się nie zmienia. Zrobimy wszystko, żeby rozwijała się ona 
dynamicznie i żeby piękniała wizualnie.  
Pani Wicestarosta poinformowała, że z dniem 1 stycznia 2025 r., wychodząc naprzeciw potrzebom 
dzieci i młodzieży, mając na uwadze rozległy teren powiatu łódzkiego wschodniego i trudny dojazd 
do Łodzi, zdecydowaliśmy, że zwiększamy zakres zadań zespołów orzekających Poradni 
Psychologiczno - Pedagogicznej w Koluszkach dla dzieci niewidomych, słabowidzących, niesłyszących, 
słabosłyszących oraz dzieci z autyzmem, w tym z zespołem Aspergera z terenu całego powiatu 
łódzkiego wschodniego. Już od 1 stycznia rodzice nie będą musieli z dziećmi, tak jak do tej pory, 
jeździć do poradni specjalistycznej w Łodzi przy ul. Wyszyńskiego po to, żeby otrzymać stosowne 
orzeczenie i stosowną opinię. Naszą rolą jest, aby najskuteczniej wspomagać wszechstronny rozwój 
zarówno dzieci, jak i młodzieży przez profesjonalne usługi w naszej dynamicznie rozwijającej się 
Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej. Ponieważ mamy 2 stanowiska zamiejscowe w Tuszynie 
i Rzgowie, mamy również takie plany, żeby jeszcze w innych gminach również takie stanowiska 
zamiejscowe powstawały, ponieważ są takie potrzeby. 
Na koniec swojej wypowiedzi Pani Wicestarosta wspomniała, że w Tuszynie funkcjonuje Liceum 
Ogólnokształcące im. Jana Pawła II, którego do 1 września 2017 r. organem prowadzącym był Powiat 
Łódzki Wschodni. To było zadanie własne powiatu. Na skutek wzorowej współpracy między władzami 
Gminy Tuszyn i Powiatu Łódzkiego Wschodniego udało się zawrzeć stosowne porozumienie, podjąć 
stosowne uchwały przez obie Rady i przekazać samorządowi tuszyńskiemu Liceum Ogólnokształcące. 
To było dokładnie 1 września 2017 roku. Uchwały były podejmowane tegoż roku, nieco wcześniej. 
Przekazaliśmy to Liceum z całym posiadanym majątkiem, to znaczy środki trwałe, zbiory biblioteczne, 
sprzęt, wyposażenie, pomoce dydaktyczne. Pani Wicestarosta dodała, że cieszymy się z tego powodu, 
że Liceum funkcjonuje, rozwija się i jest potrzebne lokalnej społeczności. Pani Wicestarosta 
podziękowała za wszelkie dobro płynące z Gminy Tuszyn.  
 
 

Starosta Łódzki Wschodni Pan Mateusz Karwowski dodał, że mieszkańcy gminy Tuszyn mają w Radzie 
Powiatu trzech swoich przedstawicieli: Sylwester Golus, Bogumił Skorupski i Ewa Kotecka. Radni 
są bardzo aktywni. W ubiegłym tygodniu na zaproszenie Ewy Koteckiej udało się poznać bardzo wiele 
środowisk gminy Tuszyn. Pan Starosta często rozmawia z Radnymi z Tuszyna. Przez Tuszyn 
przewija się hasło „silny Tuszyn w powiecie” i Tuszyn jest coraz mocniejszy. To znaczy o sprawach 
Tuszyna bardzo często za sprawą Radnych, za sprawą Pani Radnej, Panów Radnych, ale też za sprawą 
właśnie takich wizyt, jak ostatnio, rozmawia się coraz więcej. Pan Starosta dodał, że mieszkańcy mają 
dobrych ambasadorów, to naprawdę działa i cieszy się, że Tuszyn jest dobrze reprezentowany.  

 

Burmistrz Tuszyna Pan Witold Małecki nawiązał do historii, ponieważ na jego ścieżce zawodowej 
otarł się o wiele osób, które kreowały od początku politykę w Powiatu Łódzkiego Wschodniego, 
związanych z Tuszynem: Pan Jan Mielczarek, który był pierwszym Przewodniczącym Rady Powiatu, 
Pan Jerzy Owczarek pierwszy Przewodniczący Komisji Budżetowej, z którym miał przyjemność 
współpracować, Pan Konrad Kobusa, który przez jedną kadencję był Radnym powiatowym i Pan Piotr 
Busiakiewicz, który pełnił funkcję Starosty. Jego rozumienie Powiatu trochę wynika z tych dyskusji, 
które gdzieś w historii udało się z tymi osobami przeprowadzić. Z punktu widzenia administracyjnego, 
czy samorządowego, pewne sprawy, które my rozumiemy, nie zawsze mogą być rozumiane przez 
mieszkańców. Nie ma też czasu, żeby o tym głośno mówić i wskazywać, czy chwalić się, ale Pan 
Burmistrz nie wyobraża sobie dzisiaj, jak mieszkańcy Tuszyna rejestrowaliby samochody jeżdżąc 
do Łodzi na ul. Sienkiewicza, czy też przy obrocie nieruchomościami lub ich podziałach, do których 
trzeba zgromadzić zbiór dokumentów. Te dokumenty powstają dzięki naszej współpracy na terenie 
Tuszyna i nie trzeba za nimi jeździć. Ale też z punktu widzenia rozwoju samorządu terytorialnego, 
bo każda Gmina ma pewnie podobną sytuację, czyli tak naprawdę każda z Gmin powiatu 
koncentruje się z jednej strony na zapewnieniu stabilnych dochodów poprzez lokowanie ważnych 
inwestycji biznesowych, ale też cały czas zabiega o pewien poziom atrakcyjności osadniczej i zabiega 
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o nowych mieszkańców. W powiecie łódzkim wschodnim ta sytuacja jest bardzo dobra, chyba jedna 
z najlepszych w okolicach Łodzi, bo na przykład Ozorków czy Będków bardzo się wyludniły, są 
miejscowościami wokół Łodzi, a nie mogą się cieszyć dodatnią demografią.  
Dzisiaj w procesie zamierzenia budowlanego można załatwić dokumenty związane ze zjazdem, czy 
z wejściem w pasy drogowe, wyciągnięciem map, czy wypisów z rejestru gruntów. Jak to wszystko 
odbywałoby się, gdyby nie było scentralizowane w tym obiekcie, gdyby tej współpracy między gminą, 
a samorządem powiatowym nie było? Byłoby wiele trudności. Utarło się w społeczności, że tak jest, 
a tak naprawdę, są to nasze zabiegi. W wielu samorządach powiatowych nie ma takich porozumień 
i nie ma tych rozwiązań, które my przetestowaliśmy od początku i sprawdzają się we właściwym 
kierunku, pozwalają na prowadzenie pewnych procesów.  
Nie sposób też nie powiedzieć o Liceum, bo przecież tutaj dzisiaj się mówi o tym łatwo, ale w czasie, 
kiedy decyzję podejmowaliśmy, było wiele ryzyk, rozmów i zagrożeń, bo zaledwie kilkunastu uczniów 
było w placówce. Dzisiaj tam przebywa ponad 200 dzieci, więc to jest zmiana znacząca. Oprócz tego 
ogromny majątek, który przejęła Gmina. Zrozumienie jednej i drugiej Rady pozwoliło na to, że w roku 
szkolnym, który zawierał się w roku budżetowym, Gmina dostała jeszcze środki na doprowadzenie 
do końca procesu nauki, więc ten temat był rozumiany po obu stronach i zapewne ta trudna sprawa 
zbliżyła nas, bo te trudne tematy, trudne decyzje pozwalają na to, żeby te relacje mogły się budować 
właściwie. Na szczęście dobrze postawiliśmy i cała sprawa dobrze się skończyła. Pan Burmistrz wyraził 
nadzieję, że wszystkie kolejne inicjatywy również w takim duchu będą się odbywały. 
Pan Burmistrz dodał, że cieszy się, że jego, Pana Starosty i najbliższych współpracowników, 
rozumienie samorządu jest takie samo, że rzeczywiście dostrzegamy, kto jest naszym pracodawcą, 
że to wspólnota samorządowa mieszkańców zamieszkujących teren powiatu i gminy. Zapewnienie 
odpowiednich warunków to jest nasz główny cel. I druga rzecz, z której Pan Burmistrz się cieszy, 
że nie ma polityki na tym poziomie Gmina Tuszyn - Powiat, że nie ma różnic w barwach politycznych, 
nie ma sporów, że potrafimy mówić jednym głosem i wspólnie planować, realizować te wszystkie 
inwestycje. Pan Burmistrz w imieniu samorządu podziękował przedstawicielem gminy, zarówno 
Radnym, jak i władzom Starostwa, że w takiej atmosferze jesteśmy w stanie realizować te wszystkie 
cele i wyraził nadzieję, że jeszcze wiele wspólnych inicjatyw do końca kadencji, korzystnych 
dla mieszkańców, zostanie przeprowadzonych.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Sławomir Sokołowski zabrał głos, wspominając jeszcze o dwóch 
ważnych osobach, które zasłużyły się w Tuszynie: wieloletnim Wiceprzewodniczącym Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego Włodzimierzu Berezińskim oraz śp. Tadeuszu Walasie Wiceprzewodniczącym 
Rady poprzedniej kadencji. To są osoby, które dokonały pozytywnych rzeczy dla Powiatu i dla Gminy 
Tuszyn.  

 

Pkt 6. porządku obrad – Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego za rok szkolny 2023/2024. 

Przedłożona informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Łódzkiego Wschodniego za rok 
szkolny 2023/2024 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Przewodniczący zwrócił się do Radnych, 
czy są z ich strony zapytania. 

Nie zgłoszono pytań.  

Komisja Polityki Społecznej oraz Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie 
zaopiniowały informację o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
za rok szkolny 2023/2024. 

Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem informacji. 
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Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu przyjęła informację jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Pkt 7. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata do Powiatowej Rady Rynku Pracy 
w Powiecie Łódzkim Wschodnim. 

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały i zaproponował, aby kandydatem 
do Powiatowej Rady Rynku Pracy w Powiecie Łódzkim Wschodnim była Agnieszka Biała, która była 
członkiem tej Rady w dotychczasowej kadencji i wypełniała swoją funkcję bardzo dobrze.  
Przewodniczący zwrócił się do Radnych, czy są z ich strony zapytania. 

Nie zgłoszono pytań.  

Komisja Polityki Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Pkt 8. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2024 – 2027.   

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Łódzkiego Wschodniego na lata 2024 – 2027.   
 
Przewodniczący Rady zwrócił się do Radych, czy są z ich strony zapytania do projektu uchwały. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Pkt 9. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Łódzkiego 
Wschodniego na 2024 rok.  

Pani Katarzyna Wojtaszek – Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
Powiatu Łódzkiego Wschodniego na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Radych, czy są z ich strony zapytania. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Bezpieczeństwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

Pkt 10. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego w 2025 roku z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie”.  

Przewodniczący Rady przypomniał, że projekt uchwały został omówiony szczegółowo podczas 
posiedzenia Komisji. Przewodniczący zwrócił się do Radych, czy są z ich strony zapytania. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Komisja Polityki Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Pkt 11. porządku obrad – Podjęcie uchwały w sprawie sposobu załatwienia pisma z dnia 
19 września 2024 r.   

Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały i zwrócił się do Radych, czy są z ich strony 
zapytania. 

Nie było pytań ze strony Radnych. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. 
Uprawnionych do głosowania było 18 Radnych. 
Wynik głosowania: „za” – 18, „przeciw” – 0, „wstrzymuję się”– 0. 
Rada Powiatu podjęła uchwałę jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

Pkt 12. porządku obrad – Wnioski, oświadczenia Radnych i sprawy różne.  

Pan Radny Sylwester Golus powiedział, że miał przyjemność współpracy z poprzednimi Starostami, 
z poprzednimi Zarządami i musi powiedzieć, że na ogół to była dobra współpraca. Natomiast uważa, 
że ta kadencja, która się rozpoczęła, z tym Zarządem, z tym Panem Starostą, wiąże ogromne nadzieje 
i myśli, że to jest nowa jakość tej współpracy. Chociażby sesje wyjazdowe, gdzie samorząd powiatowy 
jest bliżej ludzi, bliżej swoich mieszkańców. To jest bardzo trafiony pomysł i dobrze, jeśli w każdej 
gminie jeszcze więcej takich spotkań będzie. I to jest bardzo dobry pomysł. Pan Radny powiedział, 
iż bardzo się cieszy, że Pan Starosta podjął temat jednostki ratowniczo - gaśniczej w Kruszowie. 
Sprawa ta na wokandzie była przez poprzednie kadencje samorządów. Niestety, niewiele z tego 
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wyszło i dobrze, że to będzie kontynuowane i należy trzymać kciuki, żeby się to udało temu 
Zarządowi, temu Panu Staroście i nam wszystkim. To jest kontynuacja dobrych dzieł rozpoczętych. 
Pan Radny dodał, że Starosta został Radnym, kiedy miał 19 lat. Także można powiedzieć, że jest 
samorządowcem z krwi i kości. Dlatego właśnie czuje sprawy tego samorządu i jest otwarty. To co 
powiedział Pan Burmistrz Witold Małecki, że tutaj nie ma żadnej polityki, że my tutaj umawiamy się 
na konkretną współpracę, na działanie, na inwestycje, należy życzyć sobie tego właśnie, żeby tak było 
dalej. Inwestycja na ul. Brzezińskiej i ul. Kępica została rozpoczęta. Jako Radni powiatowi z Tuszyna 
również zabiegali o to u Pana Starosty. Pan Starosta jest obecny w terenie i spotyka się z Radnymi 
powiatowymi, z Władzami miast i gmin i to jest bardzo dobry model współpracy. Należy życzyć sobie, 
ażeby ta współpraca tak dalej przebiegała i że będą tego bardzo dobre wyniki i owoce.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Tuszynie Pan Tomasz Sobolewski odniósł się do tego, że Pan 
Starosta wyjaśnił, iż prowadzi rekonesans po gminie z inicjatywy Pani Ewy Koteckiej 
Wiceprzewodniczącej Rady Powiatu. Pan Sobolewski zwrócił się z prośbą, że jeżeli będzie taka 
inicjatywa spotykania w gminach, to żeby również poinformować przynajmniej radnego danego 
okręgu, gdzie się wizytuje. Dobrze byłoby wtedy, żeby akurat w tym przypadku, gdzie była wizyta 
ostatnia, żeby można było swoje uwagi bezpośrednio Panu Staroście przekazać.  
Pan Sobolewski nawiązał do swojej wizyty w lipcu na sesji Rady Powiatu, podczas której pytał Pana 
Starostę o nakłady na utrzymanie dróg powiatowych na terenie gminy Tuszyn. Pan Starosta 
odpowiedział, że w trakcie jest zmiana procedur, że będzie się zastanawiać, jak gminy rozliczać 
z wydatków na utrzymanie dróg powiatowych. Zapytał, jakie są wnioski i konkluzje z tych prac, 
co wyniknęło pozytywnego, oprócz 5% wzrostu dotacji, który wiadomo, że nie pokryje wzrostu 
kosztów, i jaki inny sposób rozliczania tych nakładów może być, żeby pomógł Gminom utrzymywać 
w imieniu Powiatu drogi w stanie należytym.  
Pan Sobolewski zapytał, czy są gminy w naszym powiecie, które nie utrzymują dróg powiatowych, 
których utrzymaniem zajmuje się Powiat sam z siebie i ewentualnie jak wyglądają sprawy kosztów 
utrzymania tych dróg w porównaniu do tego ryczałtu, który otrzymują gminy za zarząd, 
za zarządzanie tymi remontami.  
Pan Sobolewski poruszył następnie sprawę ewidencji gruntów, zmian w ewidencjach i odniósł się 
do wykonania modernizacji przez Powiat dawniej w zaszłości. Chodzi o to, że wiele działek na terenie 
jego okręgu wyborczego, rola czy las zostały rozparcelowane i w zasadzie funkcjonują jako działki 
rekreacyjne, czasami funkcjonują jako działki można powiedzieć inwestycyjne, jako lokaty kapitału. Są 
to działki o powierzchni 800 m2, 1000 m2, ogrodzone, które nie są użytkami rolnymi lub leśnymi. Pan 
Sobolewski uważa, że powinny być opodatkowane tak jak grunty mieszkaniowe, a to się nie dzieje. 
To jest bardzo duży wpływ podatkowy, który omija Gminę. Zwrócił się z pytaniem, jak Państwo 
widzicie możliwość lepszego reagowania i szybszego wprowadzenia zmian w ewidencjach gruntów.  

Pan Starosta udzielił odpowiedzi na zagadnienia, o których Radny Sobolewski mówił. Pan Starosta 
stwierdził, że może przyjechać tutaj raz w tygodniu, jak trzeba i na każde zaproszenie odpowie. Jeśli 
jest jakiś problem, sprawa, przyjedziemy, omówimy i nie trzeba wielkich zaproszeń. Pan Starosta 
podziękował Pani Radnej Koteckiej za inicjatywę, ale też Panu Burmistrzowi za udział w tym 
spotkaniu. To nie jest też tak, że przyjeżdża Starosta i rozwiązuje wszystkie problemy. Za tym 
najczęściej później stoi ciężka praca osób, które muszą pewne rzeczy wykonać. Tutaj na przykład 
obecność na takim spotkaniu zarówno Pani Radnej Koteckiej i Pana Burmistrza sprawiła, że pewne 
rzeczy możemy ustalić na zasadzie Powiat coś przekaże, Gmina coś zrobi. Bo bez zaangażowania 
Gminy, bez zaangażowania samorządu miejscowego, od jego przyjazdu cokolwiek się zmieni. Pan 
Starosta powiedział, że naprawdę jest gotowy przyjechać, rozmawiać o problemach i na ile jest to 
możliwe zawsze wspierać. Natomiast od samej wizyty jeszcze nic się nie zrobiło. Starosta cieszy się 
na tę codzienną współpracę i tu nie chodzi o to tylko, żebyśmy licytowali się, że na każde zaproszenie 
powiadamiamy wszystkich radnych, bo Starosta przyjechał. Nie chciałby, żeby to było jakieś wielkie 
wydarzenie, to jest normalność. Urzędnik jest po to, żeby przyjechać i rozwiązywać problemy.  
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Pan Starosta podziękował za każdą możliwość spotkania i poprosił o takie sygnały. Na pewno jeszcze 
nie raz tu się spotkamy. Przypomniał, że kilka miesięcy temu spotkał się z Radnym Sylwestrem 
Golusem i Radnym Bogumiłem Skorupskim i też rozmawiali o pewnych sprawach, a teraz z Panią 
Radną Ewą Kotecką. Pan Starosta dodał, że cieszy się, że Gmina Tuszyn ma naprawdę 
zaangażowanych Radnych i zaangażowany samorząd.  
Jeśli chodzi o bieżące utrzymanie dróg, my chcemy do tego zadania podchodzić bardzo zadaniowo, 
to znaczy, nie sztuką jest tylko dosypywać do worka, gdyż to pozwala tylko niwelować koszty 
inflacyjne i koszty, które rosną. Natomiast jeśli chcemy poprawić jakość bieżącego utrzymania dróg 
i chcemy dokładać nowe rzeczy, które w ramach tego zrealizujemy, to po to właśnie w projekcie 
budżetu Powiatu na przyszły rok zabezpieczyliśmy dodatkowy milion złotych, żeby właśnie na te 
zadania z bieżącego utrzymania te środki dodatkowo przekazywać. Dla przykładu Gmina Tuszyn chce 
wykonać remont chodnika, chce dobudować jakiś chodnik. Powiat jest gotowy dołożyć do dotacji 
na bieżące utrzymanie dróg kwotę potrzebną na zrealizowanie tego małego zadania. Chcemy gdzieś 
wykonać nakładkę, to nie czekamy na wielkie prowadzenie zadań, uchwalenie zadań inwestycyjnych. 
Na takim spotkaniu dotyczącym bieżącego utrzymania dróg omówiliśmy kilka takich możliwości.  
To właśnie Burmistrz Tuszyna zgłosił propozycję, abyśmy rozważyli, czy nie połączyć tematów 
związanych z zajęciami pasa drogowego, z decyzjami o umieszczeniu urządzenia właśnie z dotacją. 
To znaczy, że gmina, która musi przypilnować tego zajęcia pasa, będzie miała też jakiś udział 
w dochodach z tego tytułu i w ten sposób na przykład zwiększy dotację na bieżące utrzymanie. 
Będziemy też tę możliwość rozważać, bo jest to dość istotna sprawa. Naprawdę zależy nam na tym, 
żeby bieżące utrzymanie dróg, to nie było tylko z nazwy bieżące. Zadał Pan Radny takie pytanie, czy 
wszystkie gminy utrzymują drogi. Do tej pory Gmina Koluszki utrzymywała drogi w Andrespolu, ale 
przy określeniu tego nowego otwarcia, dzięki życzliwości Wójta Gminy Andrespol od 1 stycznia 
2025 r. Gmina Andrespol przejmie te drogi. Doprowadziliśmy do takiej decentralizacji, że każda gmina 
będzie zarządzać na swoim terenie drogami powiatowymi, co pozwala lepiej tym sprawom 
się przyjrzeć. I to nie znaczy, że Powiat się od tego odcina. Pan Starosta powiedział na tym spotkaniu 
z zarządcami dróg, że ta decentralizacja nie ma oznaczać pozbycia się odpowiedzialności. Powołano 
kilka miesięcy temu Biuro Zarządu Dróg Powiatowych. Będziemy bardziej przyglądać się tym drogom. 
Będziemy część zadań również wspierająco wykonywać sami. To znaczy nie tylko będziemy liczyć, 
że Gmina coś zrobi. Przykładem są realizowane zadania inwestycyjne. Zadanie na ul. Kępica za ponad 
2 mln zł to zadanie, które realizujemy jako dodatkową inwestycję. Chcemy czuć 
współodpowiedzialność za te drogi.  
Pan Starosta dodał, że przez 13 lat zajmował się bieżącym utrzymaniem dróg w poprzednim miejscu 
pracy i wie, jak ważne jest dobre sklasyfikowanie zadań, co jest inwestycją, co bieżącym 
utrzymaniem, ważne z punktu widzenia później kosztów realizacji tej inwestycji, przede wszystkim 
szybkości i możliwości wykonania. Na wykonanie pewnych rzeczy z warunkami technicznymi według 
nowych standardów będziemy uzyskiwać pozwolenia latami, będziemy tworzyć dokumentację 
latami, natomiast odtworzenie, przywrócenie funkcjonalności w ramach bieżącego utrzymania zajmie 
nam kilka miesięcy.  
Pan Starosta zadeklarował to, co przez lata już się działo, że nie oczekujemy od Gmin, że muszą 
natychmiast w grudniu wydać dotacje na bieżące utrzymanie, bo potem coś stracą. Niewykorzystane 
pieniądze będą przechodzić na lata kolejne. Zresztą tak było w poprzednich latach. Teraz to 
wybrzmiało już oficjalnie, że tak zawsze będzie. Jeśli zostają pieniądze, kumulujmy je, przekładajmy 
na kolejny rok. To jest budżet, który przekazujemy danej Gminie i chcemy, żeby mądrze tym 
budżetem się rządziła.  
Pan Starosta nawiązał następnie do poruszonego bardzo ważnego tematu ewidencji gruntów. O tym 
samym temacie od kilku miesięcy rozmawia z Panem Burmistrzem Tuszyna, który również zwrócił 
na to uwagę. Bardzo duże pieniądze uciekają poprzez złą klasyfikację nieruchomości. Trochę brzydko 
to powiedzieć, ale głównym winowajcą jest mieszkaniec. Prawda jest taka, że najczęściej po prostu 
z oszczędności, z poszukiwania takich oszczędności, bo nikt nie lubi płacić wysokich podatków, często 
jest tak, że to opodatkowanie naszych nieruchomości odbywa się w sposób nie do końca zgodny 
ze sposobem użytkowania, czyli każdy chciałby mieć piękny domek na wsi, piękną willę, 
ale najchętniej dalej płacił podatek rolny. Szukamy różnych rozwiązań. Według służb prawnych 
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ścieżka w tej sprawie byłaby taka, że powinniśmy nakazać w formie decyzji właścicielowi 
nieruchomości opracowanie operatu geodezyjnego, za który poniósłby koszty i na tej podstawie 
wprowadzić zmiany w ewidencji. Szukamy rozwiązań, żeby nie do końca obciążać mieszkańców tymi 
kosztami. Pani Wicestarosta jest członkiem Związku Powiatów Polskich, który zajmuje się sprawami 
geodezji i ten temat w ostatnim czasie podniosła. Chcielibyśmy wykonać to na koszt powiatu 
i środków unijnych. Dzisiaj w zmianach w budżecie wprowadzaliśmy środki na ten cel. Powiat wykona 
modernizację gruntów tych najstarszych obrębów na terenie gminy Tuszyn w najbliższym czasie 
na koszt Powiatu. Chcemy znaleźć takie rozwiązanie, które podatkowo pozwoli Gminie Tuszyn 
się rozwijać i odpowiednio pobierać te opłaty w stosunku do zadań samorządu, które ma na tych 
terenach, gdzie ludzie się budują i połączyć to z jak najmniejszym obciążeniem mieszkańców kosztami 
przygotowania tych zmian, jednocześnie z wykorzystaniem środków europejskich, które możemy 
na ten cel pozyskać i te zmiany w ewidencji gruntów na terenie gminy Tuszyn przeprowadzić. 
Z Panem Burmistrzem wymieniamy się spostrzeżeniami, ale też pomagają nam służby prawne i służby 
geodezyjne rozwiązanie znaleźć, aby w tych przypadkach, gdzie jest to oczywiste, gdzie takie 
możliwości mamy, tych zmian dokonywać tak, aby ta ewidencja gruntów i budynków była jak 
najbardziej aktualna.  

Pan Tomasz Sobolewski odnosząc się do wypowiedzi Pana Starosty stwierdził, że jeżeli chodzi 
o bieżące utrzymanie dróg, o drogi powiatowe, na dzień dzisiejszy w gminie Tuszyn są w zasadzie 
z wydanymi chyba wszystkimi pieniędzmi na utrzymanie tych dróg i nawet patrząc na to, gdyby 
w tym roku już było 5% tych środków więcej to nie wie, czy to by zaspokoiło potrzeby, które mogą się 
lada moment pojawić. Wczoraj zaczął padać pierwszy śnieg na naszym terenie i należy się 
spodziewać, że będą te wydatki coraz większe i jego zdanie było takie, że jednak te środki są 
po prostu zbyt niskie. Gmina na swoje drogi gminne przeznacza większe środki niż Powiat na drogi 
powiatowe, na utrzymanie w zasadzie tych samych dróg, bo mieszkańcy nie widzą różnicy, czy to jest 
droga powiatowa, czy droga gminna. Dla nich to wszystko, co jest na terenie gminy to jest gminne.  

Pan Starosta odpowiedział, że jeśli Gminie Tuszyn, czy jakiejkolwiek Gminie powiatu łódzkiego 
wschodniego zabraknie pieniędzy związanych z odśnieżaniem, czy z zapewnieniem bezpieczeństwa 
na drogach, czy pojawią się nieprzewidziane okoliczności, które mają wpływ na bezpieczeństwo 
użytkowników dróg, na pewno nigdy nie odmówimy zwiększenia dotacji. Nie ma możliwości, żeby 
zabrakło środków na odśnieżanie, na bezpieczeństwo. Jeśli taka sytuacja nastąpi, poprosił o sygnał, 
wtedy zrezygnujemy z czegoś innego i pieniądze przekażemy. Pamięta takie sytuacje w latach 
ubiegłych, będąc radnym powiatowym, że dotacja była zwiększana z różnych powodów w różnych 
gminach, w różnych okolicznościach. Pan Starosta dodał, że nie potrafi dyskutować z faktem, 
że więcej przeznaczacie Państwo na drogi gminne, niż na drogi powiatowe, jeśli chodzi o utrzymanie, 
bo nie ma takich danych, natomiast musimy zawsze sobie odpowiedzieć na temat standardów, 
których chcemy.  
W budżecie Powiatu na przyszły rok zaplanowaliśmy wydatki na drogi powiatowe na poziomie 
30 mln zł na 200 km dróg, które mamy w utrzymaniu. Gospodarujemy pieniędzmi, jakie mamy, 
natomiast na tle innych powiatów z całego kraju poziom środków przeznaczanych na drogi 
powiatowe przez Powiat Łódzki Wschodni jest jednym z najwyższych w przeliczeniu na 1 km.   
To nie znaczy, że tych środków jest wystarczająco. Odpowiedzmy sobie w jakiej dziedzinie 
działalności naszych samorządów, jak oświata, pomoc społeczna, czy tych pieniędzy jest tyle, 
że wystarczy. Zawsze pewien standard i pewne możliwości jesteśmy w stanie spełnić. Na dzień 
dzisiejszy na drogach powiatowych stać nas na to, co reprezentujemy. To znaczy jest bezpiecznie, 
stać nas na odśnieżanie, na łatanie i przede wszystkim stać nas na inwestycje. Żadna Gmina 
nie informowała w tym roku, że wystąpiły jakieś okoliczności, w których pieniędzy zabrakło.  
Pan Starosta dodał, że chciałby też, żebyśmy jak najmniej pieniędzy przeznaczali na bieżące 
utrzymanie, a jak najwięcej na inwestycje. Inne są koszty utrzymania kilometra drogi po inwestycji, 
kiedy nie trzeba jej już łatać, a inaczej kiedy droga na te inwestycje czeka. Ale z drugiej strony, 
nie chciałby doprowadzić do modelu, w którym karzemy gminy za to, że prowadziła inwestycje. 
Mamy taką sytuację w niektórych gminach, że tych inwestycji w ostatnich latach było bardzo dużo 
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i tych pieniędzy na utrzymaniu zostaje. Dać im mniej, a innym Gminom więcej to byłoby 
niesprawiedliwe. Z drugiej strony po inwestycjach często pojawiają się dodatkowe koszty odśnieżania 
ścieżek rowerowych, chodników, które powstały i wcześniej tych kosztów nie było. Więc nigdy 
nie znajdziemy złotego środka do tego, żeby wszyscy byli zadowoleni. Starosta chciałby, żeby było 
po pierwsze bezpiecznie, po drugie żebyśmy dużo inwestowali. Takie dwa wyznaczniki chciałby 
wskazać. Pan Starosta zadeklarował bezpieczeństwo przede wszystkim. Jeśli okaże się, że brakuje 
środków, poprosił o informację, będziemy szukać wspólnych rozwiązań.  

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Pani Ewa Kotecka odniosła się do wypowiedzi Pana Radnego 
Sobolewskiego. Przyjazd Pana Starosty, za który bardzo serdecznie podziękowała, jak również Panu 
Burmistrzowi za to, że uczestniczył w tym spotkaniu, było to tylko i wyłącznie jej inicjatywą. W wyniku 
interwencji podjętych jako Radna powiatowa, chciała pomóc tym mieszkańcom, którzy do niej o tą 
interwencję wystąpili. Na sesji 23 października poprosił ją o interwencję Radny miejski Janusz Miara, 
o pomoc w utwardzeniu ul. Wysokiej. Dwa tygodnie później przyjechał Pan Starosta i wspólnie 
z Panem Burmistrzem udano się w teren. Pani Radna złożyła odpowiednie pismo o zabezpieczenie 
środków na wykonanie tej inwestycji w Starostwie i sprawa będzie w przyszłym roku na pewno 
załatwiona. Pani Kotecka dodała, że od Pana Radnego Sobolewskiego w tej i w poprzedniej kadencji 
żadnej prośby o pomoc, interwencję ani w jego imieniu, ani w imieniu mieszkańców z jego regionu 
nie otrzymała. Otrzymała prośbę z Rydzynek i Zofiówki, żeby przyjechać, mieli potrzebę, żeby się 
spotkać z Panem Starostą, z Panem Burmistrzem i byli w punkcie tej wizyty uwzględnieni, podobnie 
jak Pani Sołtys z Górek. Była też ogromna prośba o pomoc i wsparcie Pana prezesa OSP w Górkach. 
Te osoby zgłosiły się z prośbą o interwencję i takie spotkanie było zorganizowane. Słusznie powiedział 
Pan Starosta, nie robimy zaproszeń, po prostu „robi swoją robotę”.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Tuszynie Pan Mirosław Popecki stwierdził, że cieszy się, że Sesja 
Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego mogła również zagościć na terenie Tuszyna. Radni Rady 
Miejskiej w Tuszynie, a w szczególności nowi Radni mogli się przekonać, z jaką problematyką 
spotykają się Radni Powiatu Łódzkiego Wschodniego i pewnie wywnioskują, że ta problematyka jest 
bardzo podobna, jeśli chodzi również o Sesję Rady Miejskiej w Tuszynie. Dodał, że bardzo liczą 
i oczekują współpracy ze Starostwem, z Radą Powiatu Łódzkiego Wschodniego. Na poziomie 
Radnych, z Ewą Kotecką, Sylwestrem Golusem, czy Bogumiłem Skorupskim ta współpraca jest bardzo 
dobra. Dodał, że cieszy się z każdej inwestycji i każda inwestycja realizowana przez Powiat Łódzki 
Wschodni jest bardzo wyczekiwana na terenie gminy. Każda inwestycja realizowana przez samorząd 
na tym terenie ma wpływ również na wizerunek całego powiatu. Pan Przewodniczący podziękował 
za to spotkanie i liczy na dalszą współpracę. 

Pan Radny Bogumił Skorupski zabrał głos odnośnie inwestycji, które zostały zrealizowane w ostatnim 
okresie w Tuszynie, a mianowicie na ul. Żeromskiego i ul. Ściegiennego. Pojawiły się drobne usterki  
powykonawcze i wykonawca został wezwany do poprawek. Wykonawca na wezwanie Starosty 
przystąpił do tych robót. Pan Radny zapytał, czy ta sprawa już się zakończyła według wykonawcy, 
ponieważ dostał sygnały, że są jeszcze jakieś niedokończone poszczególne roboty. Pan Radny zapytał 
czy prace zostały już odebrane i czy odbywało się to komisyjnie, czy uczestniczy w tym jakiś inspektor 
nadzoru i przedstawiciel Urzędu Gminy. Pan Radny uważa, że należy do tematu wrócić. Jeśli roboty 
zostały odebrane, to należałoby ponowić wezwanie do wykonania poprawek. 

Pan Starosta odpowiedział, że dokumentu z kwitowania usterek jeszcze nie otrzymał. Z tego co wie 
trwają czynności odbiorowe, natomiast efektów końcowych jeszcze nie zna. Wykonawca, tak jak Pan 
Radny powiedział, został wezwany do napraw gwarancyjnych i będziemy to egzekwować. Gdyby Pan 
Radny chciał uczestniczyć w tej komisji odbiorowej, to Pan Starosta zaprosił do udziału.  
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Pan Radny Mirosław Sójka poinformował, że w dniach 8-10 listopada LKS Koluszki i LZS Miazga Brójce 
brały udział w finale centralnym Ogólnopolskiej Olimpiady Wiedzy Turystyczno - Krajoznawczej LZS 
w Zakopanem. Powiat Łódzki Wschodni zdobył I miejsce. Województwo Łódzkie również zdobyło 
I miejsce na 15 województw startujących.  
Ponadto Pan Radny Mirosław Sójka poinformował, że drużyna Powiatu Łódzkiego Wschodniego 
wzięła udział w Spartakiadzie Władz Samorządowych Województwa Łódzkiego, w zawodach 
w Gorzkowicach. XXII Spartakiada Władz Samorządu Województwa Łódzkiego odbyła się pod 
honorowym patronatem Marszałek Województwa Łódzkiego Pani Joanny Skrzydlewskiej. Pan Sójka 
przekazał medale zdobyte przez Panią Radną Ewę Kotecką i Panią Radną Magdalenę Wiśniewską.  
Pan Radny dodał, że w dniu 7 lutego 2025 r. rozpocznie się kolejna Spartakiada Władz 
Samorządowych Województwa Łódzkiego i odbędą się zawody w strzelectwie. Zaprosił 
samorządowców do udziału w Spartakiadzie.  

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Sławomir Sokołowski podziękował za reprezentację Powiatu 
podczas Spartakiady Władz Samorządowych.  

 
Starosta Łódzki Wschodni Pan Mateusz Karwowski zaprosił na obchody jubileuszu 25-lecia Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego, które odbędą się w dniu 10 grudnia 2024 r. w Filharmonii Łódzkiej. 
Powiat Łódzki Wschodni ma już 25 lat. Przez te 25 lat udało nam się zbudować wspólnotę 
samorządową niezależnych gmin. Przez ostatnie 25 lat powstała sieć autostrad i dróg ekspresowych 
na naszym terenie i przebudowana została linia kolejowa w północnej części powiatu w kierunku 
Warszawy. To jest zupełnie inny powiat niż 25 lat temu. Decyzjami Radnych wszystkich kadencji, 
decyzjami Zarządów, które tym Powiatem zarządzały, wiele wspólnych inicjatyw udało się stworzyć 
i zbudować od nowa. Powstały dziesiątki kilometrów dróg powiatowych. I to jest okazja do tego, aby 
się spotkać i o tym trochę opowiedzieć, ale też podziękować tym, którzy przez ostatnie 25 lat 
ten Powiat tworzyli. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Tuszynie Pani Iwona Parczewska podziękowała za możliwość 
przywitania w gminie Tuszyn i poznania się osobiście, a także podziękowała za współpracę z Radnymi. 
Odniosła się do tematu inwestycji na ul. Kępica i ul. Brzezińskiej. Dodała, że cieszy się, iż Pan Starosta 
ponagli wykonawcę zadania. Ma nadzieję, że mieszkańcy będą zadowoleni, że to będzie 
dopilnowane. Cieszy się też, że dotacja na utrzymanie dróg będzie zwiększana, ponieważ gmina 
Tuszyn jest rozległa i jest ciężko utrzymać te drogi. 

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Pani Ewa Kotecka przekazała kroniki przygotowane przez Lokalną 
Grupę Działania „BUD-UJ Razem”, w której Tuszyn jest od 16 lat.  

 

Burmistrz Tuszyna Pan Witold Małecki zwrócił się do samorządowców i stwierdził, że mieszkańcy 
najbardziej widzą efekty, czyli wybudowaną ścieżkę, asfalt, nowe znaki czy organizację ruchu 
i postrzegają pracę samorządów poprzez te widoczne efekty. Zaapelował do radnych powiatowych 
i przedstawicieli jednostek pomocniczych, że oprócz realizacji tego, co jest uporządkowane, mamy 
całe obszary zagadnień, które ustawodawca wnosi jako nowe, o których musimy myśleć. Pan 
Burmistrz powiedział o kilku: polityce w zakresie transformacji energetycznej, dekarbonizacji, kwestii 
wymiany źródeł ciepła, które przez samorządy się ocierają. Jest informacja, że w sesjach Rady mają 
brać udział przedstawiciele Lasów Państwowych. Gmina Tuszyn w ¼ jest pokryta lasem. Obszary 
administracyjne w zakresie lesistości ocierają się przez Starostwo. Wszystkie kwestie związane 
z kopalniami, prawem geologicznym to też ogromny obszar działalności urzędniczej, której przecież 
nie widać, a od tego zależą też wpływy i działalność biznesu na naszym terenie.  

Tylko dzięki budowaniu jakiejś więzi, zrozumienia i zaufania będzie nam prościej realizować 
te zadania. Za chwilę wchodzą e-doręczenia, elektroniczne obiegi dokumentacji, więc mnóstwo 
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pracy,  której nie widać na zewnątrz w postaci obiektów, czy wstęg do przecinania, która nas dotyka, 
zabiera czas. Pan Burmistrz poprosił, aby Radni potrafili to swoim wyborcom również przekazać, 
że to nie jest tylko ta praca, że to również cały obszar pracy administracyjnej i prosić o zaufanie, 
żebyśmy mogli te wspólne cele realizować sprawnie, w zaufaniu i szybko na telefon, żeby 
nie dochodziło do niepotrzebnych procedur. 

 
Radny Rady Miejskiej w Tuszynie Pan Kazimierz Sęk powiedział, że reprezentuje południowy rejon 
gminy Tuszyn i udało się załatwić tam komunikację autobusową. Mieszkańcy zwracają się do niego 
o ustalenie dodatkowych przystanków na drodze powiatowej w miejscowości Wodzin Prywatny 
i poprosił o pomoc w tej sprawie. Pan Radny odniósł się następnie do funkcjonowania Liceum 
Ogólnokształcącego w Tuszynie, Szkoły Podstawowej Specjalnej w Tuszynie oraz jednostek OSP 
na terenie gminy Tuszyn.  

Pan Starosta odpowiedział, że rozezna zostanie sprawa umiejscowienia przystanków autobusowych. 
Pan Starosta nawiązał także do finansowania szkół. 

Mieszkanka gminy Tuszyn odniosła się do potrzeby zadbania o sprawy osób niepełnosprawnych 
narażonych na wykluczenie oraz brak zakładów pracy chronionej. Mieszkanka była inicjatorką 
utworzenia Zakładu Aktywności Zawodowej dla Osób Niepełnosprawnych w Tuszynie. Warto docenić 
starania władz Gminy Tuszyn w tym zakresie oraz Stowarzyszenia, które prowadzi ZAZ w Tuszynie. 
Mieszkanka przedstawiła, jakie trudności napotykają rodziny osób niepełnosprawnych od dzieciństwa 
oraz zwróciła uwagę na potrzebę zapewnienia osobom niepełnosprawnych realizacji konstytucyjnego 
prawa do pracy, jako element ekonomii społecznej. Tuszyn może być przykładem, że stworzył 
warunki lokalowe dla działalności Zakładu Aktywności Zawodowej. Mieszkanka podkreśliła, że warto, 
by w powiecie powstał drugi ZAZ, który zgodnie z ustawą może zorganizować również Powiat. 
Poprosiła o aktywność w tej kwestii i ochronę tych osób, które są najbardziej narażone na ubóstwo 
i wykluczenie. 

Pan Starosta odpowiedział, że przedstawione problemy zna. Jednym z zasadniczych zadań Powiatu, 
co odzwierciedla nasz budżet, a nawet największa liczba pracowników, to są zadania związane 
z rodziną, pomocą społeczną, domami pomocy społecznej. Wszystkie te zadania Powiat realizuje, 
ale nadal jest ich zbyt mało. Powstał Środowiskowy Dom Samopomocy, Dzienny Dom Pomocy, 
natomiast potrzeby są ogromne. Podejmujemy wiele inicjatyw, ale ciągle jest ich zbyt mało. Pan 
Starosta dodał, że dobrze, iż dzisiaj mieszkanka wystąpiła, bo powiedziała bardzo ważną rzecz. 
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie współpracuje z Miejskim Ośrodkiem Pomocy Społecznej 
w Tuszynie, który jest najaktywniejszym, jeśli chodzi o realizację projektów unijnych, społecznych 
na terenie powiatu, za co Pan Starosta podziękował. Ośrodek jest partnerem Powiatu w dwóch 
projektach unijnych: „Wisienka” i „#Rodzina”. Dzięki współpracy na terenie Tuszyna powstanie Punkt 
Interwencji Kryzysowej. W Tuszynie działa Zakład Aktywności Zawodowej i są potrzeby związane 
ze wsparciem tej jednostki w zakresie zakupu samochodu, na które Powiat będzie zwracał uwagę.  
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie pracuje nad kolejnymi planami dotyczącymi projektów. Trzeba 
będzie rozmawiać również na temat spraw aktywizacji zawodowej i opieki wytchnieniowej.   

Pkt 13. porządku obrad – Zamknięcie VIII Sesji Rady Powiatu Łódzkiego Wschodniego. 

Przewodniczący Rady Powiatu podziękował za uczestnictwo i zamknął obrady VIII Sesji Rady Powiatu 
Łódzkiego Wschodniego. 

Przewodniczący Rady 

Sławomir Sokołowski 


